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Пропонуємо Вашій увазі інтерв’ю з головним редактором Головної редакції суспільно-публіцистичних  
та культурно-мистецьких програм Філії ПАТ «Національна суспільна телекомпанія України»,  
автором і ведучою соціально-юридичної програми «Наше право» на Центральному каналі,  
кандидатом наук з державного управління Оксаною Власенко.

«Я вірю в суспільство, 
я вірю в суспільне 
телебачення…» –

Оксана Власенко

Ви маєте педагогічну освіту, 
науковий ступінь  
кандидата наук,  
довгий час працюєте 
на телебаченні…  
Чому саме журналістику  
обрали своєю професією?

Про професію журналіста 
я  мріяла з дитинства. Відколи 
надрукували мою першу стат-
тю в  газеті Київського палацу 
дітей та юнацтва, де я займалась 
у гуртку «Юнпрес». Тому відтоді 
цілеспрямовано рухалась до своєї 
мети. Закінчила філологічний фа-
культет Київського педагогічного 
університету імені Михайла Дра-
гоманова (1997-2002 рр.), потім 
вступила до Національної академії 
державного управління при Пре-
зидентові України (2004-2006 рр.), 
де згодом захистила кандидатську 
дисертацію (2013 р.). Паралельно 
працювала випусковим редакто-
ром новин, журналістом, режисе-
ром, ведучою тоді ще у Київській 

державній регіональній телерадіо-
компанії та головним спеціалістом 
у прес-службі НАДУ.  

Вважаю, що цікавість, само-
вдосконалення і прагнення знайти 
щось неймовірне у буденності – 
основа журналістської професії.  
Багато відомих журналістів не 
мають спеціальної журналістсь-
кої освіти, але досягли визнання 
у професії. Чому? Тому, що завжди 
шукають, прагнуть, навчають-
ся і цікавляться. Я не говорю, 
що спеціалізована освіта не по-
трібна, вона ще нікому не завади-
ла, але цілеспрямованість і напо-
легливість у журналістиці, на мою 
думку, швидше допоможуть досяг-
ти успіху. 

Для мене «журналіст» – це не 
професія, а стан душі. Я люблю слу-
хати, писати, відповідати, мріяти. 
Може, тому йду за покликом. Що-
разу робота підкидає нові емоції, 
нові враження, нові знайомства… 
Якщо вдається комусь додати на-

строю, впевненості, допомогти, вза-
галі почуваюся щасливою людиною.  

Майже 20 років  
Ви працюєте саме  
на державному телебаченні. 
Чому така відданість,  
адже не секрет, що державні 
засоби масової інформації 
не можуть похвалитися 
гідним фінансуванням  
своєї діяльності, а відтак 
комфортними умовами 
праці і гідною зарплатою?  

Я вдячна Київській державній 
регіональній телерадіокомпанії 
і всім своїм колегам, з якими дове-
лося працювати, за той досвід і ті 
знання та навички, які я отримала. 
Адже тут відбувалося моє станов-
лення як журналіста. Був період, 
коли я йшла з державного телеба-
чення у прес-службу Національної 
академії державного управління 
при Президентові України, бо зда-
валося, що немає розвитку, немає 
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до чого прагнути… Після  ро-
боти і  навчання в Академії –  
повернулась, адже зрозуміла, що 
на державних телеканалах біль-
ше духовності і культури, відда-
ності професії і творчої свободи. 
У мене є досвід праці у приватних 
студіях. Так, там платять пристой-
ні гроші, але заганяють у рабство. 
Я говорю не тільки про відсутність 
часу на спілкування з родиною, 
захоплення, а й обмеження і на-
станови у подачі інформації. 

На державному каналі пра-
цюється не легше, просто в аб-
солютно інших умовах. Застаріла 
матеріально-технічна база не 
дає можливостей втілити усі мрії 
і задуми в життя, а відсутність гід-
ної заробітної плати обумовлює 
плинність кваліфікованих кадрів. 
Є надія, що з об’єднанням дер-
жавних організацій в сус пільний 
мовник ситуація буде змінювати-
ся на краще. Адже творчий потен-
ціал співробітників залишається 
на високому рівні, а креативність 
і майстерність не згасає.

Як сталося,що Ви стали 
 обличчям каналу  
і автором власної 
соціально-юридичної 
програми?

Три роки тому, коли запускав-
ся соціально-юридичний проект 
«Наше право», керівники каналу 
доручили мені, як кандидату наук 
з державного управління, роз-
робити його концепцію. Перед-
бачалося, що ведучим має бути 
людина з  юридичною освітою. 
Згодом вирішили, що професійно 
обізнаних в юриспруденції гостей 
буде достатньо, адже юридичний 
сленг досить важкий, а тому нашій 
аудиторії буде важко сприймати 
подану інформацію. Відтоді моя 
роль ведучої допомагати «філь-
трувати» і максимально спрощу-
вати інформацію, щоб вона була 
доступна навіть необізнаним 
у юридичних справах людям, пен-
сіонерам, дітям. 

Враховуючи, що я орієнтува-
лась в українському законодав-
стві, мені було цікаво заглиб-
люватися у юридичну тематику. 
А от деяким гостям студії пояс-
нювати аудиторії юридичні тер-
міни і законодавчі ініціативи 
зрозумілою мовою вдавалося не 
завжди. Нині ми сподіваємося на 
повноцінне фінансування суспіль-

ного телебачення і змогу вдоско-
налюватися. Є безліч ідей та ціка-
вих пропозицій від наших гостей 
студії, тому є до чого прагнути. 
Постійно шукаємо нові теми 
для обговорень, героїв програ-
ми, які готові поділитися своїми 
проблемами, експертів, юристів, 
які професійно допомагатимуть 
і консультуватимуть наших героїв. 
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З якими проблемами 
найчастіше звертаються 
громадяни, що їх турбує 
найбільше?

Нам багато пишуть на елект-
ронну пошту, звертаються до ре-
дакції. Переважно пенсіонери, 
інваліди, матері-одиначки, пред-
ставники інших малозабезпече-
них верств населення з проханням 
проконсультувати з тих чи інших 
юридичних проблем. Це пере-
важно спірні питання у реєстрації 
майнових прав на нерухомість 
та  їх обтяжень, вступу у спад-
щину, оформлення різних доку-
ментів, надання довідок, отри-
мання надбавок і пенсій, поділу 
майна і прав на опіку дітей тощо. 
Усі запитання ми намагаємо-
ся озвучити у наших програмах,  
запрошуємо спеціалістів з уря-
дових і громадських організацій, 
які компетентні у таких питаннях. 
Підключаємо адвокатів, якщо ви-
никають складні юридичні колізії, 
щоб максимально допомогти вирі-
шити проблеми громадян. До речі, 
цього року кількість програм, ви-
даних в ефір, перетнула 200 рубіж.

Нині активна фаза створення 
суспільного телебачення.  
Ви працюєте у його системі. 
Як вважаєте, у суспільного 
телебачення є майбутнє?

Про необхідність запровад-
ження суспільного телебачення 
в Україні йдеться давно. Але реаль-
ні кроки відбуваються тільки зараз.  
Суспільне  – тому, що має належати 
суспільству, незалежне від держа-
ви і бізнесу. Я вірю в суспільство, 
я вірю в суспільне телебачення, 
вірю, що колись усі громадяни зро-
зуміють, що інформація – це най-
потужніший інструмент і зброя. 

Суспільству необхідний влас-
ний рупор, незаангажований, чес-
ний. Між іншим, у своїй кандидат-
ській я звертаю увагу на негативні 
інформаційні впливи засобів ма-
сової інформації і те, яким чином 
вони маніпулюють людською сві-

домістю. І одним з механізмів за-
хисту від них вбачаю створення 
потужного суспільного мовника. 
Правда, його фінансування має 
здійснюватися переважно через 
абонентську плату, як в інших де-
мократично розвинутих країнах. 
Нинішні  ж економічні умови 
в Україні не дозволяють перекла-
сти функціонування суспільно-
го мовлення на плечі громадян, 
а тому зараз суспільне – публічне 
акціонерне товариство, 100% акцій 
якого поки що належать державі. 
Сподіваюсь, ситуація виправиться, 
і коли це станеться, суспільне теле-
бачення та радіомовлення будуть 
дійсно незалежними. Інша пробле-
ма у тому, що громадяни не надто 
довіряють державним, а нині су-
спільним мовникам, а тому наша 
головна задача – усі зусилля на-
правити на отримання довіри су-
спільства і створення якісного кон-
курентного контенту.  

Яка Ваша життєва 
філософія?  
Чи маєте захоплення,  
як проводите вільний час?

Увесь свій вільний час я приді- 
ляю родині. Нам до душі усі актив- 
ні види відпочинку,окрім того, обож- 
нюємо подорожі Україною, адже 
наша країна багата на красиві і над-
звичайні місця, які варто побачити. 

Щодо життєвої філософії, вва-
жаю, що варто жити так, щоб кожен 
прожитий день відкладався малень-
кою сходинкою до великої гори 
можливостей, які дарує нам життя. 

Що ви можете  
побажати колективу  
нашого видання?  

Усі ми чекаємо весни з надією на 
оновлення, тепло та позитивні емоції. 
Тому хочу побажати всьому колекти-
ву справдження надій і професійних 
успіхів, а виданню – процвітання  
і популярності на довгі роки.   


